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Porządek obrad: załącznik nr 1 do protokołu 

 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXXIX sesji Rady Miejskiej 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie  

    międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1)  zmian budżetu Gminy Świebodzice na rok 2023, 

2)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świebodzice na lata 2023-2029. 

 

9.   Informacje dla radnych. 

10.  Zakończenie obrad. 

 

Termin posiedzenia: 18 lipca 2023 r.  

Godzina rozpoczęcia: 16:00 

Godzina zakończenia: 19:00 

Miejsce Obrad: sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Świebodzicach ul. Rynek 1. 

 

1. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra  otworzyła sesję, powitała radnych,   

Zastępcę Burmistrza, Zastępcę Skarbnika Miejskiego, Radcę Prawnego, pracowników Urzędu 

i podległych jednostek oraz mieszkańców miasta. 

 

2. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra stwierdziła prawomocność obrad sesji. 

Obecnych na sesji jest 16 radnych, 5 radnych nieobecnych. Lista obecności stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zapytała czy są wnioski o zmianę 

porządku obrad. Poinformowała, że do w/w projektów uchwał zostały wprowadzone 

autopoprawką zmiany. Autopoprawka wraz z jednolitym tekstem projektów uchwał została 

zamieszczona na stronie BIP. Dodała, że Burmistrz złożył autopoprawkę o wprowadzenie do 

porządku obrad dzisiejszej sesji następujące projekty uchwał: 

-  odwołania Skarbnika Miasta Świebodzice, 

-  trybu i sposobu powołania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw        

   przeciwdziałania przemocy domowej, 

-  nadania nazwy ulicy, 

-  nadania nazwy ulicy 

Następnie zwróciła się do wnioskodawcy dzisiejszej sesji o wprowadzenie dwóch projektów 
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uchwał w sprawie: 

- rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Świebodzic, 

- powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 

Zastępca Burmistrza  Miasta Tobiasz Wysoczański wyraził zgodę. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zaproponowała głosowanie a blok. Radni nie 

zgłosili sprzeciwu. 

 

Poddano pod głosowanie zmianę porządku obrad. 

Wynik głosowania: 

15 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Jedna osoba  nie  brała udziału w głosowaniu. 

Zmiana porządku obrad została przyjęta – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Nie zgłoszono innych wniosków o zmianę porządku obrad. 

 

4. Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra zapytała czy są uwagi do protokołu z 

LXXIX sesji Rady Miejskiej. Uwag nie zgłoszono. Protokół został przyjęty. 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
Złożyła życzenia dyrektorom placówek oświatowych z okazji zakończenia roku szkolnego. 

 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Zastępca Burmistrza  Miasta Tomasz Wysoczański poinformował, że sprawozdanie 

Burmistrza zostanie przedstawione na następnej sesji. 

 

Na obrady przybył Wiceminister Klimatu Ireneusz Zyska. 

 

Ogłoszono 5 minutowa przerwę w obradach. 

Wznowiono obrady po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra udzieliła głosu Wiceministrowi Klimatu 

Ireneuszowi Zysce. 

 

Ireneusz Zyska poinformował, że przybył na dzisiejsze obrady sesji z uwagi na konferencję 

jaka odbyła się przed Urzędem Miejskim, a zwołana przez Burmistrza. Dodał, iż ubolewa nad 

tym, że w Świebodzicach nie ma porozumienia i współpracy pomiędzy Burmistrzem a Radą, 

bo gmina mogłaby realizować więcej inwestycji niż realizuje do tej pory. Taka współpraca 

byłaby możliwa jeśli byłoby porozumienie i dobra wola ze strony Burmistrza i większości w 
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Radzie Miejskiej. Przekazał, że wielokrotnie apelował do osób, które mają wpływ na losy 

naszego miasta, aby z punktu widzenia interesu mieszkańców, z punktu widzenia 

strategicznego związanego z rozwojem inwestycji taka współpraca była możliwa. Następnie 

nawiązał do konferencji prasowej i jest zbulwersowany wypowiedzią Burmistrza, ponieważ 

przez ostatnie trzy i pół roku dzięki jego wsparciu gmina otrzymała środki na łączną kwotę 

33.744.698,20,-zł.   

 

Na obrady przybył radny Krystian Wołoszyn. 

 

7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra odniosła się do artykułu, który ukazał się w 

gazecie świebodzickiej jakoby w miesiącu czerwcu nie odbyła się żadna sesja. Poinformowała, 

że w miesiącu czerwcu odbyły się dwie sesje 1 i 19 absolutoryjna, którą Burmistrz wraz z 

pracownikami opuścił nie przedstawiając ważnych spraw takich jak Raport o stanie gminy czy 

sprawozdania finansowego, a takie punkty znajdowały się w porządku obrad. Następnie dodała, 

że po dwóch dniach Burmistrz złożył kolejny wniosek o zwołanie sesji mając wiedzę, że 

większość radnych będzie nieobecnych i nie będzie kworum. Sesja została zwołana na dzień 

29 czerwca, natomiast wpłynął wniosek radnych o jej przesunięciu na dzisiejszy dzień. 

 

Radny Jacek Żygłowicz zgłosił w imieniu mieszkańców Osiedla Sudeckiego o poprawienie w 

miarę możliwości nawierzchni przy krzyżu Milenijnym i usunięciu uschniętych drzew za 

budynkami nr 7,8,9. 

 

Radny Janusz Kościukiewicz odniósł się do konferencji prasowej a następnie zaapelował do 

radnych, aby przegłosowali upoważnienie dla Burmistrza do wzięcia kredytu i możliwości 

zapłacenia wykonawcom za realizowane inwestycje. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra przekazała, że nie rozpoczyna się inwestycji  

nie mając zabezpieczonych środków. 

 

Radny Łukasz Kwadrans poinformował, że nie ma korelacji pomiędzy upoważnieniem do 

zaciągnięcia i samego wzięcia kredytu, a zrealizowaniem promesy ze środków, które zostały 

przekazane czy funkcjonowaniu OSiR. Dodał, że w budżecie jest szereg Działów i Rozdziałów 

i to Burmistrz decyduje ile przeznacza na wynagrodzenia, ile na inne rzeczy, a ile przeleje do 

OSiR-u pomimo że ma zabezpieczenie i mógł się poruszać w obszarze 2.280.000,-zł. 

 

Radny Patryk Biały zapytał, czy Wody Polskie ustosunkowały się do jego interpelacji 

dotyczącej oczyszczenia koryta rzeki Pełcznica.  

 

Radny Sebastian Biały przekazał, że na stronie miejskiej ukazała się informacja o sprzedaży 

działki, która uniemożliwi przekształcenie lądowiska gminnego w lotnisko. Podana została 

informacja, że o takim stanie rzeczy zostały poinformowane osoby związane z petycją, która 

dotyczyła zaopatrzenia lądowiska w energię elektryczną. Dodał, że nigdy Burmistrz nie 
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poinformował autora petycji, że jeżeli przesuniemy pieniądze na inwestycje podłączenia energii 

elektrycznej do lądowiska, to nie będzie możliwe przekształcenie lądowiska w lotnisko.  

 

Kierownik Wydziału IT Magdalena Osiewacz-Drab poinformowała, że autorzy petycji 

zostali poinformowani o tym, że Urząd jest w trakcie postępowania w Urzędzie Lotnictwa 

Cywilnego o wydanie promesy na zezwolenie o założenie lotniska użytku publicznego. Środki 

w budżecie były zabezpieczone na to, aby poprawić projekt budowlany lotniska i złożyć 

właściwe załączniki do wniosku, ponieważ pierwszy wniosek złożony dawno temu był 

niewłaściwy i nie była wykazana przeszkoda lotnicza Góra Sosnówka. Dodała, że na tym 

spotkaniu poinformowała wszystkich zainteresowanych, że jeżeli mają życzenie wykonać 

podłączenie energii elektrycznej do lotniska i dołożyć do 300.000,00 zł, które wnioskowało 

Towarzystwo Lotnicze to gmina tego postępowania nie zakończy, zakończy się ono decyzją 

odmowną. W tej chwili pozwolenie na budowę jest nieważne, jest odmowa z Urzędu Lotnictwa 

Cywilnego. 

  

Radny Sebastian Biały przekazał w imieniu autora petycji, że nie otrzymał takiej informacji. 

 

Radny Bogdan Kożuchowicz zapytał, dlaczego przez cztery lata nie zostały poprawione błędy 

w projekcie i pozwolenie było jeszcze ważne. 

 

Kierownik Wydziału IT Magdalena Osiewacz-Drab dodała, że projekt został odebrany kiedy 

jeszcze nie pracowała w Urzędzie i nie posiadała takiej wiedzy żeby sprawdzić tę dokumentację, 

ponieważ nie jest inżynierem lotnictwa. Okazało się, że promesa na założenie lotniska użytku 

publicznego wygasa na koniec 2020 roku, wówczas zostały podjęte prace, aby odwiesić 

zawieszone w 2018 r. postępowanie. Zaczęto posługiwać się projektem budowlanym i okazało 

się, że autor projektu na lotnisko, który był pełnomocnikiem gminy złożył zupełnie inny 

wniosek do Urzędu Lotnictwa Cywilnego niż był projekt budowlany. Wyjaśnienie tej sprawy 

trwało ok. 2 lat i dopiero na spotkaniu w szerszym gronie, inżynierowie Urzędu Lotnictwa 

Cywilnego wyjaśnili w czym jest problem. Okazało się,  że problem jest w błędzie projektowym. 

Jednocześnie dodała, że na spotkaniu Towarzystwo Lotnicze i wielu innych przedstawicieli 

stowarzyszeń wypowiedziało się przeciw budowie lotniska.  

 

Radny Sebastian Biały przekazał, że jest zdziwiony, iż w tak wąskim gronie podejmowane są 

tak ważne strategiczne decyzje. Przypomniał również, że gmina złożyła wniosek do 

Rządowego Programu Polski Ład na kwotę 30 mln zł na budowę lotniska. 

 

Radny Bogdan Kożuchowicz przekazał, iż jego zdaniem zbyt późno zajęto się tą sprawą 

dlatego wygasło pozwolenie na  budowę.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Czekaj przekazał, że trzy miesiące temu 

Burmistrz powiedział, że jeżeli radni przesuną środki z odwodnienia cmentarza przy 

Kamiennogórskiej, to natychmiastowo zostaną wykonane kładki w Cierniach. Zapytał co w 

tym temacie. 
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Kierownik Wydziału IT Magdalena Osiewacz-Drab odpowiedziała, że zlecono wykonanie 

dokumentacji projektowej i oczekujemy na pozwolenie. Dodała, że w miesiącu wrześniu będzie 

można przystąpić do remontu kładek. 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 

1. Uchwała Nr LXXXI/420/2023 w sprawie zmian budżetu Gminy Świebodzice na rok 

2023. 

 

Zastępca Skarbnika Miejskiego Iwona Sułkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra złożyła wniosek merytoryczny o wykreślenie 

z projektu uchwały § 5. 

 

Wniosek  poddano pod głosowanie. 

Wynik głosowania: 

12 głosów – „za” 

6 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Wniosek został przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabierali radni: Janusz Kościukiewicz, Tomasz 

Czekaj, Łukasz Kwadrans, Sebastian Biały, Bogdan Kożuchwicz, Marek Gąsior. 

 

Odpowiedzi na pytania radnych udzielali:  Zastępca Skarbnika Miejskiego Iwona Sułkowska, 

Kierownik Wydziału IT Magdalena Osiewacz -Drab. 

 

Ogłoszono 5 minutową przerwę. 

Wznowiono obrady po przerwie. 

 

Mecenas Jerzy Świteńki zgłosił o wykreślenie z podstawy prawnej pkt 9 lit. c. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały wraz z wnioskiem. 

Wynik głosowania: 

16 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

0 głosy – wstrzymujące się 

Uchwała została przyjęta – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2. Uchwała Nr LXXXI/421/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świebodzice na lata 2023-2029. 
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Zastępca Skarbnika Miejskiego Iwona Sułkowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

17 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Uchwała została przyjęta – załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3. Uchwała Nr LXXXI/422/2023 w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Świebodzice. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

15 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Trzy osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Uchwała została przyjęta – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4. Uchwała Nr LXXXI/423/2023 w sprawie trybu i sposobu powołania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej. 

 

Dyrektor OPS Robert Sysa przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

17 głosów – „za” 
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0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie – załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5. Uchwała Nr LXXXI/424/2023 w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Kierownik Wydziału GNZ Magdalena Pierzchała przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

16 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

1 głos – wstrzymujących się 

Uchwała została przyjęta  – załącznik nr 9 do protokołu 

 

6. Uchwała Nr LXXXI/425/2023 w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Kierownik Wydziału GNZ Magdalena Pierzchała przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

15 głosów – „za” 

1 głos – przeciw 

1 głos – wstrzymujących się 

Uchwała została przyjęta  – załącznik nr 10 do protokołu 

 

7. Uchwała Nr LXXXI/426/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Świebodzic. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Sławomir Łukawski przedstawił 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie 

uwag i pytań. 
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Mecenas Jerzy Świteńki przekazał, że musi być sformułowany wniosek czy skarga jest 

zasadna czy bezzasadna. 

 

Radny Łukasz Kwadrans zgłosił wniosek aby w § 1. wpisać cyt. „Postanawia się uznać za 

zasadną skargę z dnia 30 maja 2023 r.” 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 

11 głosów – „za” 

5 głos – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Uchwała została przyjęta  – załącznik nr 10 do protokołu 

 

8. Uchwała Nr LXXXI/427/2023 w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra przedstawiła projekt uchwały. 

 

Do Zespołu zgłosili się: 

Aneta Dobosz 

Janusz Kościukiewicz 

Zdzisław Pantal 

 

Poddano pod głosowanie projekt uchwały wraz z kandydatami. 

Wynik głosowania: 

16 głosów – „za” 

0 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących 

Dwie osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Uchwała została przyjęta- załącznik nr 11 do protokołu. 

 

9. Informacje dla radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra poinformowała, że  w Biurze Rady znajdują 

się do wglądu pisma: 

- Raport z wykonania zadań z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów    

  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022, 

- pismo Burmistrza dotyczące braku środków na wydatki inwestycyjne, 

- uchwała RIO z dnia 10 lipca 2023 r.  

- pismo Burmistrza dotyczące braku środków na wydatki inwestycyjne, 
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- pismo SANEPID w Świdnicy, 

- pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

- pismo Kolegium RIO na którym będzie badana uchwała Rady Miejskiej w sprawie  

  nieudzielenia absolutorium,  

- rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały Rady Miejskiej z dnia 1  

  czerwca 2023 r. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Tobiasz Wysoczański wspólnie z księdzem proboszczem 

parafii p.w św. Apostołów Piotra i Pawła dofinansowanie w kwocie 960 tyś zł na kompleksowy 

remont wnętrza zabytkowego obiektu sakralnego. 

 

Radny Sebastian Biały poinformował, że żaden wniosek złożony przez gminę nie otrzymał 

aprobaty Ministerstwa Kultury. 

 

10. W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra 

zamknęła obrady LXXXI sesji Rady Miejskiej w Świebodzicach. 

 
Protokołowała: 

H. Grabiec 

 

                                                                                 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                               Halina Mądra                                                                                              


